
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 

 
P r o t o k ó ł   Nr  XIV/2011 

 
z XIV-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu  
8 listopada 2011 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 16:00  , a zakończono o godz. 18:00 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 
( Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu).  
( Lista obecności gości stanowi zał. Nr 2 do protokołu). 
Obrady  prowadził -   Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 
-  Zastępca Burmistrza                                     -  Damian Artuszewski 
- Skarbnik Miasta                                             -  Aneta Gołębiowska 
- Sekretarz Miasta                                            -   Krzysztof Widźgowski 
-  Adwokat                                                        -  Tomasz Kwiatkowski 
-  Pracownik Urzędu Miejskiego:                     - Dariusz  Sobaszkiewicz 
                                                                               
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XIII-tej sesji Rady Miejskiej. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6.  Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/9/10 Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej  
     Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2011-2021. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w  
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia  
     budżetu  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na  2011 r. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
      transportowych. 
11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011. 
12. Informacja Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego o podmiotach wyznaczonych  
      do wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie użytecznej przez  
      skazanych oraz opinia  Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim  
      dotycząca potrzeb Sądu Rejonowego  w zakresie wykonywania pracy przez skazanych. 
13. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 
14. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
 
 
 
 



Przebieg posiedzenia: 
Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  dokonał otwarcia XIV-tej sesji Rady Miejskiej 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a 
więc obrady są prawomocne. 
Na wstępie odbyła się część uroczysta sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja powitał Pana Janusza Konkola  - Prezesa  sp. 
Haber Yachts, Pana Mirosława Urbanowskiego –NKS Drwęca 1919 i jego podopiecznego 
Cezarego Pietruszyńskiego. 
 Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta – J. Blank prezentując osiągnięcia firmy Haber 
Yachts kierując adres  do Janusza Konkola Prezesa firmy Haber Yachts w Nowym Mieście 
Lubawskim w obecności Przewodniczącego Rady Miejskiej – M. Deja i 
Wiceprzewodniczącego – L. Karczyńskiej w podziękowaniu za promocje miasta w kraju i za 
granicą. 
Z kolei Burmistrz Miasta – J. Blank podziękowanie -podinspektorowi Mieczysławowi 
Wójcikowi Komendantowi Powiatowemu Policji za profesjonalne przeprowadzenie akcji 
Znicz 2011 na terenie Nowego Miasta Lubawskiego, wręczając dyplom. 
-Cezaremu Pietruszyńskiemu  składając gratulacje i wręczając dyplom i nagrodę 
 w związku ze zdobyciem złotego medalu w skoku wzwyż podczas Małego Memoriału 
Janusza Kusocińskiego, a tym samym nieoficjalnego tytułu mistrza Polski Młodzików, 
- Mirosławowi Urbanowskiemu z NKS Drwęca 1919  składając gratulacje w związku ze 
zdobyciem przez wychowanka Cezarego Pietruszyńskiego złotego medalu. 
- Ewie Kijora – Dyrektorowi Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w związku z przyznaniem 
Nagrody Jakości  Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
Następnie Janusz Konkol – Prezes firmy Haber Yachts dokonał prezentacji firmy. 

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  na sekretarza obrad zaproponował  radnego- 
Kazimierza Zgliczyńskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 15 
głosach „za”  wybrała radnego – Kazimierza Zgliczyńskiego na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Rada Miejska nie wniosła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  przedstawił porządek obrad XIV-tej sesji Rady 
Miejskiej. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XIV-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w pok. nr 36  Urzędu 
Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 
Sekretarz obrad poprzedniej  sesji – radna Z. Wilbrandt nie zgłosiła uwag  do protokołu.  
Pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu.  
Protokół z  XIII-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  
(przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt.5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej  w 
zakresie bieżącej działalności Burmistrza Miasta. 

Ad. pkt. 6 
Radni zgłosili następujące interpelacje i wnioski w sprawie: 
 
 



Piotr Maciejewski – mieszkaniec miasta 
Zapytał dlaczego są pobierane opłaty od mieszkańców za parkingi na terenie miasta, a nie 
pobiera się opłaty za parkingi na zapleczu Urzędu Miasta i starostwa. 
Radny – B. Cieplak 
1) zapytał jakie na dzień dzisiejszy podjęto działania w zakresie obowiązku zawarcia umowy 
z właściwymi podmiotami na odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
wynikającego z ustawy z dnia 1 lipca 2011 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach, 
2) zapytał w jaki sposób do końca III kwartału br. zostały wykorzystane środki za korzystanie  
ze środowiska, które zgodnie z przepisami ustawy o ochronie środowiska  przekazuje 
Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego . 
3) zabezpieczenia określonych środków na renowację parku nowomiejskiego i w miarę 
możliwości w tym roku rozpisania konkursu na zagospodarowanie parku. Środowisko parku 
należy przywrócić do normalności, aby  społeczeństwo mogło z niego korzystać, zwłaszcza 
że  miasto leży w kotlinie,  co przy zanieczyszczeniach  jest niekorzystne dla zdrowia 
mieszkańców. 
Radna – L. Karczyńska 
Podjęcia rygorystycznych działań w kierunku zaniechania spalania przez mieszkańców miasta 
w domowych paleniskach odpadów komunalnych ze względu na zagrożenie  społeczeństwa 
wzmożoną zachorowalnością. W związku z tym należy ułatwić ludziom niezamożnym dostęp 
do drewna opałowego i jak najszybsze wprowadzenie podatku śmieciowego. Ponadto należy 
zwrócić się do dyrektorów placówek oświatowych, aby poruszano  ten temat w szkołach na 
apelach. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja 
Zapytał czy Straż Miejska w Nowym Mieście Lubawskim jest upoważniona przez Burmistrza 
Miasta do przeprowadzania kontroli  palenisk domowych pod kątem spalania odpadów 
komunalnych. 
Radny – P. Jankowski  
-Zapytał czy istnieje możliwość zróżnicowania stawek podatkowych dla poszczególnych 
rejonów miasta z uwagi na stopień  wyposażenia niektórych terenów w instalacje techniczne, 
chodniki, odśnieżanie, dbanie o zieleń itp. 
- czego dotyczyło spotkanie Burmistrza Miasta ze Starostą Nowomiejskim, Jakie były 
ustalenia spotkania i czego oczekuje starosta? 
Radny – J. Oelberg 
- w związku z tym, iż w ramach partnerstwa z inwestorem prywatnym planowana jest budowa 
mieszkań pod wynajem zapytał o jakiego inwestora chodzi, ewentualnie pod wynajem dla 
kogo? 
Radny – Z. Ewertowski 
Jakiej wysokości  środków w informacji międzysesyjnej  dot. zarządzenie z dnia 20.10.11 r. w 
sprawie powołania komisji ds. przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej. 

Ad. pkt.7 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr III/9/10 Rady Miejskiej w Nowym  Mieście 
Lubawskim z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2011-2021. 
Rada Miejska  jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIV/86/2011 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 
 



 
 

Ad. pkt. 8 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  
- J.Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia budżetu  Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na  2011 r. 
Rada Miejska jednomyślnie  (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIV/87/2011 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt. 9 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  
- J.Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Rada Miejska przy 14 głosach „za” i 1 przeciw  podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIV/88/2011 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt.10 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  
- J.Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIV/89/2011 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad.pkt.11 
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem na sesję. 
W wyniku dyskusji Rada Miejska przyjęła powyższą informację, nie wnosząc uwag. 
Informacja stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt. 12 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił : 
- pismo przewodnie Burmistrza Miasta Nr 0R. 033.99.2011 z dnia 3.11.2011 r. 
-opinię  Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim  
dotycząca potrzeb Sądu Rejonowego  w zakresie wykonywania pracy przez skazanych, 
- informację Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego o podmiotach wyznaczonych  
do wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie użytecznej przez  
skazanych. 
skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 
Pisma stanowią zał. Nr 9-11 do protokołu. 
W wyniku dyskusji Rada Miejska przyjęła powyższą informację, nie wnosząc uwag. 

Ad. pkt. 13 
Informacja o oświadczeniach majątkowych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pisma: 
- Naczelnika Urzędu Skarbowego, 
-Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim,  
- Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego, 



skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie oświadczeń 
majątkowych. 
Pisma stanowią Zał. Nr 12-14 do protokołu 

Ad. pkt.14 
Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili  informacje  o pracach komisji. 

Ad. pkt. 15 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:  
Burmistrz Miasta – J. Blank 
- na parkingach ogólnodostępnych również pracownicy Urzędu Miasta i Starostwa jak i 
wszyscy mieszkańcy miasta i przejezdni za bilety postojowe płacą. Natomiast  na parkingach 
wewnętrznych powiatu i miasta trudno, żeby na własnym parkingu płacić, 
- sprawa możliwości budowy mieszkań komunalnych pod wynajem. Rysuje się taka sytuacja. 
Trwają rozmowy. Sprawa dotyczy 2013 r. Spróbować, aby w formie rozliczeń zabezpieczyć 
lokale do naszej dyspozycji. Tam ma powstać  docelowo 60 mieszkań. To nie będą 
mieszkania komercyjne, a pod wynajem. Przy okazji chcemy zabezpieczyć część tych 
mieszkań na potrzeby naszych mieszkańców. Nie będą to mieszkania o wysokim standardzie, 
Będę państwa informował w momencie jak się pojawią jakieś szczegóły. 
- odnośnie interpelacji radnego P. Jankowskiego na chwilę obecną nie mam konkretnych 
ustaleń. Jeżeli takowe się pojawią Rada będzie informowana. 
Z-ca Burmistrza –D. Artuszewski  
Realizacja przez Burmistrza działań wynikających z wprowadzenia przepisów dot. 
gospodarki odpadami komunalnymi. Jeżeli chodzi o ustawę obowiązek wdrożenia reformy 
odpadowej spoczywa na nas w terminie do lipca 2013 r. Pierwszym krokiem, do którego 
obliguje nas ustawa jest określenie w drodze uchwały Rady Miejskiej wysokości stawek opłat 
za odbieranie odpadów komunalnych w/g nowych zasad  rozliczania tych opłat. Tutaj mamy 
termin do VI 2012 r. Na pewno projekt takiej uchwały będzie przygotowany. Zależy nam  na 
jak najszybszym wdrożeniu tych przepisów, gdyż dadzą pozytywne efekty w zakresie ładu i 
porządku. Jest to znaczna zmiana. Istnieje dużo interpretacji prawnych, jest organizowanych 
szereg szkoleń, które próbują analizować tę tematykę. Jest mnóstwo wątpliwości prawnych. 
Trzeba się do tego przygotować. 
- wykorzystywanie środków przekazanych przez Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na cele ochrony środowiska. Wykorzystujemy te środki zgodnie z ustawą  na 
takie m.in. cele jak: utrzymywanie systemów selektywnej zbiórki odpadów m.in. odpadów 
opakowaniowych, leków przeterminowanych, nasadzeń pod organizację terenów zielonych. 
Radny – B. Cieplak 
Nie jestem zadowolony z odpowiedzi. Moje pytanie brzmiało: na jakie cele wykorzystane 
zostały środki  za III kwartały? 
Burmistrz Miasta – J. Blank 
Odpowiedź przedstawimy na piśmie 
Z-ca Burmistrza – D. Artuszewski 
-odnośnie zwiększenia atrakcyjności parku miejskiego, z uwagi na inne priorytety  
wydatkowania środków budżetu gminy nie przewidujemy w najbliższym czasie   
poważniejszych działań w zakresie inwestycyjnym  jak budowa alejek, oświetlenia czy 
amfiteatru na terenie parku. Planowane są tylko  działania bieżące w podobnym zakresie jak 
obecnie: utrzymanie porządku i czystości, dbałość o istniejącą infrastrukturę i usuwanie 
drzew, które stanowią zagrożenie dla osób korzystających z parku. Dla czystości powietrza w 
tej formie jakiej funkcjonuje najlepiej spełnia tę funkcję, gdyż jest to naturalna forma parku, 
gdyż wycinki są prowadzone w minimalnym zakresie. 
- mamy świadomość, że spalanie śmieci stanowi duży problem na terenie naszej gminy. 
Zanieczyszczenia powietrza powstające w wyniku spalania odpadów drewnopochodnych, 



poprodukcyjnych na pewno wpływa bardzo niekorzystnie na zdrowie mieszkańców. W 
ostatnim czasie Straż Miejska podjęła skuteczne działania. Mieszkaniec miasta został   
ukarany grzywną  za spalanie odpadów w kotle domowym. Na pewno takie działania będą 
prowadzone w dalszym ciągu. W przeszłości prowadziliśmy również  działania informacyjne 
polegające na uświadamianiu mieszkańców jakim  zagrożeniem jest takie postępowanie z 
odpadami. Takie działania również będziemy kontynuowali. Dużą rolę pełni tutaj Starosta 
Nowomiejski, ponieważ jest organem odpowiadającym za  kontrolę prawidłowości 
gospodarki odpadami w tych zakładach, które produkują odpady. Można jeszcze mieć 
nadzieję w podatku śmieciowym, ale też nie wiadomo jaki to da efekt, bo często ludzie 
spalają odpady. 
 Przewodniczący Rady M. Deja 
Według posiadanej wiedzy Straż Miejska ma uprawnienia do kontroli osób fizycznych, 
wynikające z ustawy prawo ochrony środowiska. Mają prawo wejść na teren nieruchomości i 
przeprowadzić dochodzenie, zebrać materiał dowodowy. Aczkolwiek musimy sprawdzić czy 
jest to zgodne z aktualnym stanem prawnym. 
Kierownik Ref. Oświaty i Kultury – D. Osińska 
Zgodnie z przepisami Karty Nauczyciela gmina ma obowiązek utworzenia funduszu 
zdrowotnego na pomoc dla nauczycieli. Jest to ustalone w wysokości 0.3% planowanych 
rocznych środków na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. W naszym przypadku w tym roku 
była by to kwota 20.116 zł. Komisja przyznająca te środki składa się z przedstawiciela 
Burmistrza. W tym roku byłam to ja oraz przedstawicieli rad pedagogicznych każdej ze szkół. 
36 nauczycieli wystąpiło o świadczenie, 35 uzyskało. 
Adwokat – T. Kwiatkowski 
Na pytanie czy istnieje prawna możliwość zróżnicowania stawek podatku od nieruchomości 
w obrębie gminy, odpowiadam: tak. Odpowiedziałem tylko, żeby była jasność, na pytanie 
prawne- teoretycznie jaki jest przepis, natomiast nie co do faktycznych okoliczności 
uzasadniających zastosowanie przepisu. 
Radny – B. Cieplak 
Odnośnie parku miejskiego nie jestem zadowolony z tej odpowiedzi. Mnie to nie 
satysfakcjonuje. 
Radny – P. Jankowski 
Dlaczego z linku BIP  została usunięta informacja o konkursie na Kierownika Referatu 
Inwestycji oraz rozstrzygnięcie konkursu? 
Burmistrz Miasta – J. Blank 
Jest podlinkowany. Jeśli chodzi o przepisy to jest obowiązek utrzymywani informacji a do 3 
miesięcy, a potem możemy zdejmować. 

Ad. pkt. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
M. Deja zamknął obrady XIV-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
Sekretarz  obrad:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej                 
                                                                                                        
                                                                                                        Marcin Deja             
Kazimierz Zgliczyński 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


